

# مدى رضا لاعبي الكاراتيه في الأندية والمراكز الرياضية في المملكة العربية السعودية عن الإجراءات التنظيمية في الاتحاد العربي السعودي للكاراتيه

عبد السلام بن فهد عبد الله الخريجي

## مستخلص الدراسة

هدفت الدراسة إلى التعرف على مدى رضا لاعبي الكاراتيه في الأندية و المراكز الرياضية في المملكة العربية السعودية عن الإجراءات التنظيمية في الاتحاد السعودي للكاراتيه . وتبنى هذا البحث فرضيتان هما :

- هناك علاقة بين القرارات والإجراءات التنظيمية التي يتخذها الاتحاد العربي السعودي للكاراتيه وبين الرضا للاعبين، وأُشتق من هذه الفرضية عدداً من الفرضيات المحددة بالعوامل التالية على النحو التالي: وجود علاقة ذات دلالة إحصائية بين (الحوافز المادية ، الحوافز المعنوية ، التخطيط للبطولات المحلية والدولية ، التنظيم أثناء إقامة البطولات المحلية ، مستوى المعسكرات التدريبية ، آلية اختيار لاعبي المنتخب ، آلية اختبار ترفيع الاحزمة ) ومستوى رضا اللاعبين.
- هناك تباين بين المناطق المنتمين إليها اللاعبين و مستوى رضاهم.

يتكون مجتمع الدراسة من جميع لاعبي الكاراتيه المسجلين بالاتحاد السعودي بالمملكة العربية السعودية حيث بلغ عددهم في عام ١٤٢٨هـ ( ٢١٠٠ ) لاعب و تحقيقاً لهدف الدراسة عمد الدارس إلى تصميم أداة للدراسة لجمع البيانات المرتبطة ذات العلاقة للتعرف على رضا اللاعبين حيث كانت عينة الدراسة ( ١٧٦ ) لاعباً . وتم استخدام برنامج ( SPSS ) لتحليل البيانات.

وقد أظهرت نتائج الدراسة وجود علاقة طردية ارتباطية ذات دلالة إحصائية بين مستوى رضا اللاعبين بالاتحاد العربي السعودي للكاراتيه و بين عوامل فرضيات الدراسة. و أوضحت هذه العلاقة بعدم وجود رضا للاعبين تجاه هذه العوامل وكذلك وجود تباين لمستوى رضا اللاعبين و المناطق المنتمين إليها . و من أبرز توصيات الدراسة ما يلي :

من خلال النتائج السابقة أمكن الدارس أن يوصي القائمين على شؤون الاتحاد العربي السعودي للكاراتيه الاهتمام بجميع عوامل فرضيات الدراسة والتي تعتمد إلى تحسين مستوى الرضا لدى لاعبي الكاراتيه بالاتحاد العربي السعودي للكاراتيه .

# **The Extent of karate Players Satisfaction with the Organizational Procedures of Saudi Karate Federation**

**Abdulsalam Fahad A. Alkhuraiji**

## **Abstract**

This study aimed to identify the degree of satisfaction of karate players in the clubs and sports centers in Saudi Arabia for regulatory actions in the Saudi Federation for Karate.

And the adoption of the research hypotheses is:

- There is a relationship between the decisions and regulatory actions taken by the Saudi Arabian Karate and the satisfaction of the players, and this hypothesis derives from a number of specific hypotheses on the following axes as follows: the existence of a statistically significant relation between (material incentives, moral incentives, planning for local and international tournaments, the organization during the administration of local tournaments, the level of training camps, a mechanism for selection of players, a mechanism to test upgrading PACKAGES) and the level of satisfaction of players.
- There is differences between regions belonging to the players and the level of satisfaction.

The study population consists of all players registered Karate Federation Saudi Arabia Saudi Arabia, where the total number in 1428 (2100) player and achieve the objective of the study deliberately student to design a tool for the study to collect data associated with the relationship of satisfaction players know where the study sample (176) player program was used (SPSS) to analyze the data

The results of the study showed a positive correlation Artbatih statistically significant between the levels of satisfaction of the players the union of the Saudi Arabian Karate and between the axes hypotheses of the study. And explained this relationship that there is no satisfaction for the players to these themes as well as the existence of a difference level of satisfaction of the players and the areas belonging to them.

### **And of the key recommendations of the study include:**

Through the results of the previous possible to recommend to the learner based on affairs of the Saudi Arabian Karate attention to all study hypotheses and themes that continue to improve the level of satisfaction with players of the Saudi Arabian Karate Federation Karate.